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Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

konaného dňa 17.  10.  2012. 
 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
Hostia:           Mgr. Ladislav Maťašovský - primátor mesta,  
  Mgr. Alica Orbánová – ved.odd. ŠkKaŠ 
                        
Program: 

1) Informácia o príprave reprezentačného plesu mesta. 
2) Informácia o príprave GHD. 
3) Pripomienky k návrhu rozpočtu mesta na rok 2013. 
4) Vyhodnotenie Kultúrneho leta 2012. 
5) Rôzne. 

 
Predseda komisie Peter Kolek privítal na zasadnutí všetkých hostí a prítomných členov komisie.  
Na úvod navrhol zmenu programu oproti plánu práce -  bod 4) Informáciu o príprave 
reprezentačného plesu mesta zaradiť ako bod 1) z dôvodu, že pán primátor musí odísť na privítanie 
jubilantov k Mesiacu úcty k starším. S jeho návrhom všetci prítomní členovia komisie súhlasili. 
  
1) Informácia o príprave reprezentačného plesu mesta:  
Primátor mesta oznámil, že keďže sa v roku 2011 mestský ples neuskutočnil, oficiálne bude tento 
ročník XV. jubilejný. Termín uskutočnenia plesu je stanovený na 19. 1. 2013. Prebiehajú rokovania 
ohľadne hudby v sále, návrh MsÚ je Big Band Pavla Zajačka so sólistami Bercom Balogom 
a Katkou Hasprovou. Oboznámil prítomných, že dňa 29. 10. 2012 o 13.00 hod. zvoláva pracovné 
rokovanie k organizácii plesu za účasti predsedu komisie kultúry a medzim. vzťahov, Mgr. Koleka, 
p. Kepperta a zamestnancov MsÚ, ktorí budú zabezpečovať  organizáciu plesu.  
Ďalej oznámil, že pozvánka na ples zdarma bude poskytnutá pre 19 poslancov MsZ, s tým, že 
partner alebo partnerka poslanca si vstupenku musí zakúpiť. Budú pozvaní aj primátori okolitých 
miest Sládkovičovo, Šaľa a Sereď, poslanci NR p. Gábor Gáll a p. Jozef Valocký a predseda TTSK 
p. Tibor Mikuš. 
PaedDr. Černý vzhľadom na to, že sa jedná o jubilejný XV. ročník mestského plesu navrhol pozvať 
aj primátorov partnerských miest a bývalých primátorov mesta Galanta. Navrhol ďalej aj možnosť 
dobrovoľného vstupného pre poslancov MsZ v záujme podpory mestského plesu. 
Mgr. Kolek ubezpečil prítomných, že je v záujme organizátorov, aby mestský ples získal svoj kredit 
a ľudia považovali za česť zúčastniť sa ho. Je potrebné vytvoriť organizačný štáb, zapojiť 
sponzorov, podnikateľov z mesta. Dôležité je, že termín konania plesu bol určený a prebiehajú 
rokovania ohľadne hudby, technické problémy nie sú. Financie na zabezpečenie plesu sa riešili 
v minulosti čiastočne aj ziskom z tomboly , tieto podmienky boli  zákonom sprísnené - zisk 
z tomboly sa môže použiť len na charitatívne účely. 
Primátor mesta uviedol, že po dohode s pánom Ondrejom firma Samsung venuje do tomboly TV. 
Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie „Informáciu 
o príprave reprezentačného plesu mesta Galanta. “ 
 
2) Informácia o príprave Galantských hudobných dní: 
Správa a program GHD bol zaslaný všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 
Na zasadnutie bola prizvaná aj p. riaditeľka Tomčányiová, ktorá mala prezentovať svoju správu. 
Predseda komisie vyjadril sklamanie z jej neúčasti, keďže práve komisia podporuje myšlienku 
organizovania GHD a každý rok schválila finančnú dotáciu z rozpočtu mesta na toto podujatie. 
Požiadal Mgr. Koleka o podanie stručnej informácie o organizovaní podujatia. 
Mgr. Kolek oboznámil prítomných, že podujatie sa každoročne organizuje za finančnej podpory 
MK SR, TTSK a mesta Galanta, podieľajú sa na ňom aj sponzori. Pôvodná myšlienka 
organizovania GHD bola - populárnym spôsobom dať do povedomia ľudom žáner - vážnu hudbu.  
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Toto sa podarilo, koncerty organizované na rôznych miestach sú navštevované, podujatie sa dostalo 
aj do celoslovenského prehľadu. Tento jubilejný 15. ročník GHD má dať priestor umelcom, ktorí 
pochádzajú z Galanty a šíria umenie a dobré meno mesta aj v zahraničí. Z toho sa vychádzalo pri 
programovej skladbe GHD. Vydaný bulletin s programovou skladbou bude k dispozícii na 
otváracom koncerte dňa 18. 10. 2012 , na ktorí členovia komisie dostali pozvánky. 
Primátor mesta oboznámil prítomných, že riaditeľ Galantskej knižnice p. Polák ponúkol 
spracovanie almanachu zo všetkých predošlých ročníkov GHD. 
Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie „Informáciu 
o príprave Galantských hudobných dní“. 
 
3) Pripomienky k návrhu rozpočtu mesta na rok 2013: 
Návrh za oblasť kultúry bol zaslaný všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 
Predseda komisie Peter Kolek informoval, že rokovanie predsedov komisií MsZ a poslaneckých 
klubov k návrhu rozpočtu mesta na rok 2013 sa uskutočnilo minulý týždeň. V návrhu za oblasť 
kultúry nie sú veľké zmeny oproti roku 2012. Požiadal prítomných, aby sa k návrhu vyjadrili. 
P. Keppert sa informoval, aké nevyhnutné náklady na neogotický kaštieľ sú plánované v položke 
08.2.0.7 Pamiatková starostlivosť v sume 3 000 € ? 
Vedúca oddelenia školstva, kultúry a športu MsÚ Mgr. Orbánová informovala, že sa jedná 
o náklady na poistenie budovy NK a stálu údržbu (vyčistenie žľabov, drobné opravy a pod.). 
V tomto roku boli vykonané práce -vyčistenie a doplnenie žľabov na budove NK, zadebnenie okien, 
zasklievanie okien na severnej strane južného krídla NK. Uviedla, že poistná zmluva na kaštieľ bola 
uzatvorená ešte v roku 2002, rokovalo sa s poisťovňou ohľadne návrhu na uzatvorenie novej 
poistky po odčlenení severného krídla NK, avšak vyčíslená suma nového poistenia by sa 
pohybovala okolo 7 000 €, táto suma nie je v rozpočte mesta k dispozícii, z toho dôvodu sa 
ponechala pôvodná poistka, ktorá síce zahrňuje aj severné krídlo, ale je len vo výške 800 € ročne. 
Predseda komisie požiadal Mgr. Orbánovú, aby boli členovia komisie vopred informovaní o čerpaní 
financií z kapitoly 08.2.0.7 Pamiatková starostlivosť na nevyhnutné náklady NK. 
Požiadal ešte o vysvetlenie nákladov vo výške 2 000 € na nákup novej ústredne miestneho rozhlasu 
v Javorinke na kapitole 08.3.0 Vysielacie a vydavat. služby.  
Mgr. Orbánová oboznámila prítomných, že ústredňa je  zastaralá, vyžaduje si neustálu údržbu 
a fin.náklady, je nutné zakúpiť novú, náklady budú vo výške cca 2 900 €, tento rok ak nám zostanú 
nejaké financie z údržby, by sme uhradili časť, na budúci rok z rozpočtu zostatok. 
PaedDr. Černý navrhol znížiť náklady na kapitole 08.4.0 Náboženské a iné spoločenské služby- 
Finančné podpory cirkvám – o 1 000 € a o túto sumu navýšiť výdavky na nákup ústredne v 
Javorinke na kapitole 08.3.0 Vysielacie a vydavat. služby. S návrhom členovia komisie súhlasili. 
Predseda komisie Peter Kolek informoval prítomných, že na súkromnom portáli Galantaonline sa 
tvorí archív všetkých podujatí a udalostí, ktoré sa za uplynulé roky stali v našom meste a okolí. 
Všetky články, videá a fotografie sú do tejto chvíle archivované na serveri pána Rybárskeho, keďže 
sa server zaplňuje, budú musieť časom pristúpiť k mazaniu týchto materiálov. Navrhol vstúpiť do 
rokovania s pánom Rybárskym a získať pre mesto tento archív aj za cenu finančnej podpory, keďže 
za pár rokov bude mať takýto materiál pre mesto nesmiernu hodnotu. 
P. Szabo Tomáš vyjadril kritiku na webovú stránku mesta, kde sa nenachádza žiadny archív, 
napriek tomu, že sa stránka prerábala, informácie o meste musíme hľadať na súkromnom portáli. 
Keďže v prípade prevádzkovateľov portálu Galantaonline sa jedná o autorské právo, archivované 
materiály o meste je možné použiť po odkúpení. 
P.Keppert súhlasil, že takýto materiál má nesmiernu hodnotu pre mesto, mohol by tvoriť prílohu 
kroniky mesta. 
P. Takáč súhlasil s tým, že by sa malo vstúpiť do rokovania s Galantaonline, odkúpiť napríklad 5 
rokov , údaje preklopiť na webovú stránku mesta a urobiť archív. 
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Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie „ Návrh 
rozpočtu mesta na rok 2013“ s pripomienkami a odporúča: 
- vopred informovať členov komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ o každom  
  čerpaní nákladov na neogotický kaštieľ na kapitole 08.2.0.7 Pamiatková starostlivosť  
- znížiť náklady na  finančné podpory cirkvám z 5 000 € na 4 000 € na kapitole 08.4.0 
Náboženské a iné spoločenské služby a následne na kapitole 08.3.0 Vysielacie a vydavateľské 
služby zvýšiť kapitálové náklady na nákup novej ústredne v Javorinke z 2 000 € na 3 000 € 
- rokovať s prevádzkovateľmi portálu Galantaonline o možnosti zachovania doterajšieho 
kompletného archívu o meste na svojom webovom portáli 
 
4) Vyhodnotenie Kultúrneho leta 2012: 
Materiál bol zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. Mgr. Kolek informoval, že na príprave 
Kultúrneho leta 2012 sa podieľali rôzne kultúrno-spoločenské subjekty: MsKS, CVČ-Spektrum, 
ZUŠ J.Haydna, ZUŠ-VO, Vlastivedné múzeum, Galantská knižnica, Dom Matice slov., Galantské 
osvetové stredisko, MO Csemadok. Celkom sa uskutočnilo 88 podujatí, či už jednorazových alebo 
cyklických. Väčšinu podujatí uskutočnených počas Kultúrneho leta sa podarilo vykryť 
z mimorozpočtových zdrojov-grantov. 
Predseda komisie konštatoval, že nádvorie neogotického kaštieľa sa stalo centrom kultúrneho života 
v meste. Apeloval na to, aby sa nádvorie upravilo tak, aby bol umožnený prístup na návštevu 
podujatí aj zdravotne postihnutým občanom na invalidnom vozíku, ako aj mamičkám s detským 
kočíkom. 
P. Keppert  informoval, že mesto požiadalo Krajský pamiatkový úrad v Trnave o stanovisko 
k riešeniu nádvoria NK a múrika s bránou. Čaká sa na ich vyjadrenie. 
Mgr. Kolek navrhol akceptovať aj dočasné riešenie nádvoria napr. umiestnením zámkovej dlažby, 
bolo to prisľúbené občanom. 
Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie „Vyhodnotenie 
Kultúrneho leta 2012“ a z dôvodu využívania nádvoria neogotického kaštieľa vo veľkej miere 
odporúča realizovať úpravu nádvoria dočasného charakteru. 
 
5) Rôzne: 
A/ 
Predseda komisie požiadal členov o podporu investičnej akcie z 2D na 3D technológiu kina, keďže 
práve z tejto komisie vyšla myšlienka digitalizácie kina v meste.  
B/ 
Mgr. Kolek informoval, že dňa 29. 10. 2012 o 18.00 hod sa v kinosále MsKS Galanta uskutoční 
odborné stretnutie a prezentácia nového digitálneho kina. Pozval všetkých prítomných a požiadal 
predsedov poslaneckých klubov, aby zabezpečili účasť poslancov na tomto stretnutí.  
 
 
Termín ďalšieho zasadnutia komisie je  21.  11. 2012 ( v stredu),  bude spresnený pozvánkami.  
  
 
 
 
 
                  Peter  K o l e k  v. r. 
                    predseda komisie 
 
 
 
V Galante dňa  18. 10. 2012 
Zapísala: E. Poláková 


